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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 26. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 4. septembra 2018 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 20 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná. Z rokovania boli ospravedlnení starostka p. Balogová a starosta p. Grega.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Program rokovania RS bol starostom zaslaný elektronickou formou. 

Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce návrhy do programu 

rokovania.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Žiadal zaradiť dva body, jeden týkajúci sa 

vlastníctva a správy lávky cez rieku Hornád a druhý týkajúci sa technického stavu 

mosta na štátnej ceste. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Hovoriť o tom budú v bode Rôzne a bude prítomný aj p. Cichanský 

z referátu dopravy 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Požiadal, aby sa venovali téme súvisiacej s výcvikmi 

pilotov vrtuľníkov. Netýka sa to len jeho mestskej časti alebo Pereša, lebo vrtuľníky 

obťažujú celé mesto. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Do bodu Rôzne by rád zaradil bod 

týkajúci sa zimnej údržby, pretože so zmenou zákona malým mestským častiam 

pribudla starostlivosť o chodníky, čo je potrebné zohľadniť v ich rozpočtoch.  

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Uviedol, že na ostatnom zasadnutí Rady 

starostov sa vyjadroval, resp. mal otázku ohľadne ich kompetencií malých MČ týkajúce 

sa záhrad. Dodal, že vznikajú situácie, ktoré je potrebné riešiť, lebo nie je kompetenčne 

jasné kto je zodpovedný za riešenie, či mestská časť alebo mesto, keďže správca daní 

berie 100 % daní (za záhrady) a neprerozdeľuje to mestským častiam. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: V súvislosti s materiálmi do mestskej rady by bol rád, 

keby sa mohli porozprávať o predstave týkajúcej sa prebytku v rozpočte mesta za I. 

polrok 2018 – je to pomerne slušný výsledok v plusovej položke, ale hlavne vo vzťahu 

k tomu, že v rámci miest a obcí na Slovensku dochádza v podstatne vyššiemu výberu 

dane z príjmov fyzických osôb. O týchto veciach je informovaný zo Združenia miest 

a obcí SR, ktoré uvádza, že je to viac ako 10 % navyše o proti prognóze ministerstva 

financií, ktorá bola podkladom pre tvorbu štátneho rozpočtu v minulom roku. Preto sa 
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zaujíma, ako s tými dodatočnými navýšenými prostriedkami bude naložené a čo môžu 

z mestských častí očakávať, aby sa im prilepšilo.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Nakoľko zo strany starostov neodzneli ďalšie pripomienky, dal 

hlasovať o predloženom programe rokovania spolu aj so vznesenými návrhmi, aby 

v bode Rôzne boli doplnené jednotlivé prednesené body.  

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený aj s jeho 

doplnením. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a JUDr. Cyril Betuš 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 27.08.2018 zaradené  

na najbližšie zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS námestníka primátora p. Petruška, ako 

povereného zastupovaním primátora, námestníčku primátora Renátu Lenártovú 

a zástupkyňu riaditeľa Martu Kažimírovú, ktorá je zároveň aj vedúcu ekonomického 

oddelenia. 

Otvoril rozpravu a vyzval starostov, či v rámci prerokovaných bodov MR majú nejaké 

otázky, resp. pripomienky. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Vo veci riešenia a usporiadania vzťahov medzi mestom 

Košice a spol. EEI informoval starostov o aktuálnom stave a o perspektíve, akým 

spôsobom chce mesto to riešiť. Aktuálny stav k 3.9.2018 čo sa týka problematiky 

parkovania je nasledovný: historicky sa udiali isté veci, ktoré môže zhodnotiť. Prvá vec 

bola podnet na výmaz spoločnosti EEI z Registra partnerov verejného sektora. Ku 

včerajšiemu dátumu mesto nemá zatiaľ známe definitívne rozhodnutie Okresného súdu 

Žilina. Na webovom portáli Registra prijímateľov verejného sektora je spol. EEI stále 

riadne zapísaná. Čo sa týka medializovaného rozsudku Krajského súdu v Košiciach 

z mája 2018, ktorým zrušil rozhodnutie Krajského dopravného inšpektorátu o uložení 

pokuty za priestupok – disponujú iba neoficiálnymi informáciami, že priestupková vec 

je opäť v štádiu riešenia pred dopravným inšpektorátom. Zrejme proti rozsudku nebola 

podaná kasačná sťažnosť z úrovne Krajského dopravného inšpektorátu. Momentálne 

nemajú vedomosť o tom, či už je alebo nie je rozsudok právoplatný. Čo sa týka protestu 

prokurátora proti niektorým ustanoveniam VZN mesta Košice č. 157, ktoré sa týka 

vyhradeného parkovania uviedol, že na najbližšom rokovaní MZ bude tento protest 

predmetom rokovania. V tejto nadväznosti je pripravená aj zmena VZN č. 157, ktorý 

mesto zamýšľa vyhovieť protestu prokurátora.  

Proces odovzdania parkovacieho systému od spol. EEI mestu Košice – mesto už 2-krát 

vyzvalo spoločnosť na odovzdanie parkovacieho systému. Prvýkrát listom zo dňa 23.7. 

a druhýkrát dňa 24.8., ale zatiaľ je to bez pozitívnej odozvy od druhej strany. Materiál 

o tejto problematike bude predmetom rokovania MZ, kde v rámci návrhu uznesenia je 

schválenie požiadavky uskutočniť ďalšie kroky súdnou cestou. Informoval starostov, že 

na základe týchto skutočností, ktoré uviedol, mesto Košice zaujme nasledovný postup: 
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v súvislosti s právnickou analýzou, ktorá bola vypracovaná Právnickou fakultou, 

o ktorej hovorili aj na minulom zasadnutí MZ, mesto bude naďalej pokračovať v zmysle 

jej vypracovania – filozofie. Čiže ak nedôjde aspoň k čiastočnému usporiadaniu 

vzťahov medzi mestom a spol. EEI ohľadom ďalšej prevádzky parkovacieho systému 

prichádzajú do úvahy nasledovné návrhy na súd, a to návrh na vydanie neodkladného 

opatrenia, na základe ktorého spol. EEI povinná odovzdať parkovací systém mestu 

a zdržať sa ďalšieho prevádzkovania parkovacieho systému vrátane snahy docieliť 

možné presmerovanie príjmov od ďalších subdodávateľov EEI priamo na mesto Košice. 

Tzn., nie na spol. EEI. A po druhé, samotná žaloba vo veci samej v rámci ktorej by sa 

mesto domáhalo vydania bezdôvodného obohatenia na strane EEI proti určeniu 

povinnosti mesta vrátiť vlastné bezdôvodné obohatenie spol. EEI – čiže nájomné. 

V rámci tohto konania by sa ako predbežná otázka riešilo aj to, či je samotná nájomná 

zmluva platná alebo neplatná. Bude sa to riešiť sekundárne tak, ako to je definované  

v právnej analýze. Bližšie vysvetlil, že za nedovolenú sa považuje určovacia žaloba, 

pokiaľ neslúži potrebám praktického života, ale len zbytočnému rozmnožovaniu sporov. 

Tzn., že ak by súd v jednom konaní rozhodol o neplatnosti nájomnej zmluvy i tak by 

musel ešte v ďalšom súdnom konaní riešiť spor ohľadom bezdôvodného obohatenia – 

povedané inými slovami: súd by zrejme žalobu o určení neplatnosti nájomnej zmluvy 

zamietol bez ohľadu na to, či je zmluva naozaj platná alebo neplatná, keďže mesto sa 

o svojich nárokoch domáhať v žalobe o vydaní bezdôvodného obohatenia. Takže v tejto 

žalobe sa určite súd, keď rozhodne, vyjadrovať aj k platnosti a neplatnosti nájomnej 

zmluvy. Mesto ďalej robí kroky, že ak by z časti vedelo prebrať parkovací systém, aby 

bolo na to aspoň v nejakej miere pripravené. Preto sa robí aj zmena VZN č. 157 

(vyhradené parkovanie) a realizujú sa aj kroky vo vzťahu k mestskej polícii. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu k tejto problematike. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Požiadal, aby mu bolo dovysvetlené, čo sa myslí 

pod tým, že mesto chce od EEI odobrať parkovací systém? Čo to obnáša odovzdanie 

parkovacieho systému? A tiež požiadal ešte raz o vysvetlenie postupu mesta v súvislosti 

s podávaním žalôb.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Čo sa týka všeobecnej otázky, či nemožno podať žalobu len 

vo vzťahu k určeniu neplatnej nájomnej zmluvy odcitoval vysvetlenie, ktoré je uvedené 

v právnej analýze právnickej fakulty: žalobca nemá naliehavý právny záujem na určení, 

či tu právo je alebo nie je, ak už k porušeniu práva došlo. Ochranu už porušeného práva 

možno dosiahnuť žalobou na plnenie. Z doktríny preventívneho charakteru určovacej 

žaloby vyplýva, že žalobný návrh na plnenie konzumuje aj určovací nárok. Tzn., že 

mesto postupuje v súlade s tým, čo bolo uvedené v analýze právnickej fakulty, čo 

predstavuje cestu v prípade, že nedôjde ku vzájomnej dohode. 

 Čo sa týka odovzdania parkovacieho systému uviedol, že hlavne ide o celý systém, celú 

databázu, celú infraštruktúru, ktorá sa týka všetkých vecí, ktoré súvisia s parkovaním, 

teda automatov, atď. Ak si preštudovali materiál, mohli sa dočítať, že v prípade 

neodovzdania parkovacieho systému, mesto hľadá alternatívu a preto v návrhu zmeny 

VZN je aj alternatíva na prechodné obdobie využívania iných, ako elektronických 

kariet. Pretože sa môže stať, že spol. EEI nebude s mestom spolupracovať a „vypne“ 

všetky parkovacie automaty a databázu – systém bude nefunkčný, preto mesto musí byť 

aspoň pripravené na to, aby VZN, ktoré je platné, aby ho vedeli uplatňovať. 
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p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Nie je právnik a nemá skúsenosti so 

súdmi, zaujíma ju časové hľadisko, ak sa mesto do toho pustí, či sa dá predpokladať ako 

budú súdy postupovať, resp. ich rozhodnutia, či nebudú rozhodovať niekoľko rokov 

a bude to trvať dlhšie ako platnosť zmluvy. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ťažko je odpovedať. Reálne sa môže stať, že skôr vyprší platnosť 

zmluvy medzi spol. EEI a mestom Košice, ako súdne spory. Pravdepodobne iná cesta, 

ako konať v tomto smere pre mesto nie je. 

 

p. Petruško, námestník primátora: V materiáli je uvedený aj výstup z rokovaní, ktoré mesto 

malo so spol. EEI a aké alternatívy mestu ponúklo. Jedna bola taká, že parkovací systém 

bude prevádzkovať mesto Košice, ale spol. EEI bude technickým správcom. Zo strany 

mesta neprijateľná alternatíva. 

 Ďalšia alternatíva z ich strany predstavovala, že sú ochotní spolupracovať, ale chcú, aby 

sa im vrátil aj ušlý zisk z budúcnosti. To už na zastupiteľstve riešili a tam bolo 

povedané, že „nie“.  

 Každá z ich strany predložená alternatíva bola neprijateľná z titulu mesta Košice, lebo 

buď reflektovala na to, čo už raz bolo na zastupiteľstve a zastupiteľstvo to zamietlo – 

povedalo, že neprichádza do úvahy alebo možno bola aj v rozpore s legislatívou. 

 Dodal, že ako dlho môže spor mesta Košice so spol. EEI trvať, to nikto z nich nedovolí 

teraz povedať. V každom prípade je potrebné zo strany mesta vyriešiť bezdôvodné 

obohatenie – čiže to, čo má komu kto vrátiť. A naďalej sa mesto bude snažiť dohodnúť 

sa na odovzdaní parkovacieho systému.  

 V Košiciach je všeobecný záujem, aby spol. EEI odišla a iná cesta nie je, ako riešiť 

právne kroky, ktoré budú k tomu smerovať a zabezpečiť, aby prechodné obdobie bolo 

čo najmenej problémové. 

 

p. Jakubov, predseda RS: To, čo žiadajú niektorí kolegovia v mestskom zastupiteľstve, aby 

mesto rozviazalo zmluvu so spol. EEI – nie je problém. Dá sa to kedykoľvek urobiť, ale 

dôsledky takého rozhodnutia môžu byť podobné, ako pri kauze Strellingstav, OutClaim 

a iných. Kauzy, ktoré spomenul sa týkali mesta, ale aj ako starosta MČ Západ riešil 

súdne spory dôsledkom zlého rozhodnutia miestnych poslancov a mestská časť musela 

platila ťažké desaťtisíce z peňazí, ktoré mohla použiť na rozvoj mestskej časti. Preto 

podľa jeho názoru, zvolený postup mesta je najmenej bolestivý pre mesto a správny. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Dodal, že navrhovaným spôsobom sa mesto snaží práve 

minimalizovať to, aby boli z toho ekonomické sankcie pre mesto. Sú tu isté právne 

mantinely, v ktorých je potrebné sa hýbať a aj preto si mesto dalo vypracovať právnu 

analýzu Právnickej fakulte, aby tie právne kroky, ktoré sa robiť budú, boli účinné 

a v každom prípade znamenali čo najmenšie riziko, aby mesto do budúcna bolo 

markantne finančne zaťažené.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Skonštatoval, že sa nachádzajú v období 

tesne pred komunálnymi voľbami, kedy sa vybíja politický kapitál zo všetkého 

a z každého. Čo predstavuje ťaživé obdobie pre racionálne a pokojné rozhodovanie sa 

v predmetnej veci. Nikto nepovedal, že zmluva je neplatná a stanovisko Právnickej 

fakulty je nezáväzné. A mesto ak vstúpi do právneho sporu, príde o milióny. A bude to 

ďalšia ťažká kauza, ktorá oberie toto mesto o investičné prostriedky. Podľa jeho názoru 

mesto by malo platnú zmluvu nechať dobehnúť a vyhnúť sa všetkým ďalším finančným 

stratám pre mesto.  
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Na rozdiel od predrečníka, navrhovaný postup 

riešenia mesta schvaľuje, pretože podľa jeho názoru je zmluva zjavne nezákonná práve 

preto, že bola podpísaná s privátnym subjektom, ako príjemcom peňazí za parkovné 

v čase, kedy to zákon neumožňoval.  

 Opýtal sa, že súčasne s navrhovanými krokmi mesta, či by nebolo vhodné občanom 

tohto mesta vyslať signál, že mesto urobilo chybu, že nedostatočné ošetrilo zmluvu, 

ktorú so spol. EEI uzatvorilo v dobrej viere riešiť problém parkovania, a že až 

dodatočne sa prišlo na to, že táto chyba môže ovplyvniť život Košičanov v parkovaní. 

A súčasne im povedať, že náklady, ktoré sú na tie súdne spory, že nie sú až také vysoké 

a zmluva, ktorá má trvať do roku 2022, teda má trvať ešte 4 roky. A berúc do úvahy 

všetky tieto fakty a aj to, že predstavitelia mesta hovoria, že je všeobecný záujem 

vypudiť firmu EEI z mesta, tak podľa jeho názoru je ešte väčší všeobecnejší a spoločný 

záujem – mať nielen riešené, ale aj vyriešené do budúcnosti problém parkovania. 

Vypudenie firmy EEI podľa toho, ako to vníma a aj podľa toho, čo tu bolo povedané, 

môže priniesť výrazné komplikácie pre život v tomto meste. Lebo ak správne pochopil, 

mesto pokračovalo v roku 2012 len so zmluvou s.r.o., ktorú malo uzavretú so Správou 

majetku mesta Košice. A už tam mesto nepostupovalo správne. A priznať si chybu, že 

nepostupovalo správne, keď pokračovalo so zmluvou s inou s.r.o. firmou. To nie je 

znakom slabosti, ale čestného prístupu ku Košičanom a povedať im, že ak sa bude tvrdo 

postupovať, je možné, že im to značne skomplikuje život.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či chcú reagovať. Nikto sa neprihlásil, preto 

diskusiu k tejto téme ukončil. Požiadal námestníka, aby podal informáciu aj k bodu 

týkajúceho sa verejného osvetlenia (bod č. 21). 

 

Verejné osvetlenie mesta Košice 

 

p. Petruško, námestník primátora: Ako iste vedia, jedna súťaž v minulosti už prebehla, ale 

musela byť zrušená. Hlavným dôvodom bolo, že do súťaže sa prihlásil iba jeden 

záujemca a plus začala sa rekonštrukcia električkových tratí 2. etapa, ktorá do istej 

miery ovplyvnila aj počet stĺpov verejného osvetlenia, pretože v rámci MET sa niektoré 

vymenili. Bolo potrebné urobiť novú pasportizáciu počtu verejného osvetlenia. 

Momentálne je mesto v situácii, kedy reálne spravuje verejné osvetlenie Dopravný 

podnik mesta Košice. Napriek ich snahe, samotné osvetlenie už má svoj vek a mnohé 

technické nedostatky – je zastaralé. Mesto preto využilo možnosť riešiť podmienky 

novej súťaže, lebo už je známy aktuálny stav počtu stĺpov verejného osvetlenia a chce 

využívať SMART technológie. Nová súťaž môže prebiehať 3, alebo 6 mesiacov, ale aj 

rok, preto by nebolo od nich veľmi zodpovedné, keby stav verejného osvetlenia nechali 

tak a aby ho riešilo nové vedenie mesta. Preto sa na rokovanie mestského zastupiteľstva 

predkladá materiál, kde by poslanci mali schváliť tie základné podmienky a pokiaľ 

dôjde k ukončeniu súťaže, tak samotného víťaza už bude schvaľovať nové mestské 

zastupiteľstvo. Samotná súťaž je formou koncesie a všetky podrobné informácie sú 

uvedené v materiáli. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril diskusiu k tejto téme. Zo strany starostov žiadne 

pripomienky neodzneli. 

- - - 
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Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. námestníka, aby skúsil reagovať na tému „prelety 

vrtuľníkov“, o ktorú v úvode rokovania požiadal p. starosta Krištof. 

 

Prelety vrtuľníkov nad mestom Košice 

 

p. Petruško, námestník primátora: Táto téma už rezonuje skoro mesiac a prvý vážny kontakt 

s nespokojnosťou obyvateľov nastal pred troma týždňami, kedy prišli nočné lety. Bolo 

to aj medializované, pýtali sa novinári, ako mesto to bude riešiť. Stav je taký, že mesto 

ako samospráva, nemá kompetenciu zasiahnuť do tohto procesu – možnosti má malé, 

pretože tam sú príslušné inštitúcie štátnej správy, ako dopravný úrad a pod. Stretol sa so 

zástupcami spoločnosti, konkrétne s p. Strakom a informoval ho, že je neúnosné, aby 

kvôli tuctu pilotov, resp. 15, ktorí sa školia za pilotov, aby do istej miery trpeli 

obyvatelia Košíc. Pán Straka sa vyjadril, že urobia opatrenia a že sa to bude opakovať 

iba v prípade nevyhnutnom, pokiaľ budú tak zlé poveternostné podmienky a budú 

prelety minimalizovať a od septembra sa pokúsia nájsť iné technické parametre letu 

a možnože aj vrtuľníky. No opak bol pravdou a nočné prelety ešte zintenzívnili. Z mesta 

bol spoločnosti zaslaný oficiálny list, v ktorom ich vyzval, aby sa letov nad obytnými 

zónami zdržali a upozornil ich, že mesto osloví kompetentný dopravný úrad v tejto veci 

napriek tomu, že spoločnosť argumentuje, že majú všetky povolenia k tomu, aby lietať 

mohli. Média sa o túto záležitosť dosť zaujímajú a on tiež, preto sa počká, aká bude 

z ich strany odozva.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Doplnil p. námestníka a starostov informoval, že on 

listy na príslušné úrady písal koncom júna. Následne sa robili nejaké opatrenia zo strany 

Letiska, dopravného úradu – špeciálna správa letísk. Tiež mal rozhovor s predstaviteľmi 

firmy a aj z fakulty a v tom čase ho ubezpečovali, že v tom čase žiadny dopad na 

hlučnosť nebude v rámci obytnej zóny. Opak bol pravdou. Na základe toho, došlo 

k tomu, že Letisko a aj dopravný úrad zmenil určité parametre. Došlo k premiestneniu 

trás, ale ostali trpieť ostatné mestské časti, resp. okolité dediny. Uviedol, že okrem 

výcviku vrtuľníkov, bol aj výcvik lietadiel z Viedne. Uviedol a aj na tom trvá, že nočné 

hluky - čo zákon aj umožňuje, nesmú byť po 22. hodine. Lietať môžu od súmraku, t.j. 

od 18.00 do 22.00 hod. Výcvikové – školiace centrum bolo preložené z Hradca Králové 

a neide o verejný záujem, ale môže ísť o akciu vlády a NATO. Myslí si, že ak tento 

problém by nateraz nechali spať, v budúcnosti ich dobehne a môžu začať výcviky 

veľkých amerických lietadiel.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Pri stretnutí mu zástupcovia školiaceho centra tvrdili, že po 

22.00 hodine môžu lietať. Uviedol, že počas dňa nie sú prelety vrtuľníkov tak rušivé, 

ako v noci. Preto nevie ako to je, ale určite sa môžu dohodnúť na tom, že napíšu jeden 

spoločný list na príslušné inštitúcie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Určite bude vhodné, ak Rada starostov zaujme k tejto veci výstup, 

žeby sa naformuloval list, ktorý z mesta bude na príslušné úrady zaslaný.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Dodal, že zašle ešte zopár materiálov ohľadne 

zistených skutočností pre formuláciu listu, lebo je treba z našej strany ísť do toho 

korektne, ale aj druhá strana musí princípy a zákony, ktoré u nás platia, dodržiavať. 
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p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu k tejto téme. 

 Požiadal starostu p. Hlinku, aby pretlmočil svoju otázku vedeniu mesta, týkajúcu sa 

prebytku rozpočtu – informácie zo ZMOS o väčšom výbere daní. 

 

 

Prebytok rozpočtu mesta Košice 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Na rokovanie mestského zastupiteľstva sa bude 

predkladať na prerokovanie aj Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta 

Košice k 30.6., kde výsledok je pozitívny. V tejto súvislosti ho zaujíma, že pri prevode 

výnosu dane z príjmov fyzických osôb do rozpočtu miest a obcí oproti minulému roku 

došlo k jeho zvýšeniu – konkrétne august 2017 a august 2018 sú čísla vyššie o 10,3 %, 

čo znamená, že celkovo obce a mestá dostanú o približne 16 mil. a 370 tis. eur viac. 

Z dodatočne navýšených peňazí, ktoré došli a pravdepodobne dôjdu aj v septembri, by 

aj mestské časti rady participovali na tomto zvýšenom výbere dodatočným 

prerozdelením istých finančných objemov. Otázka je, ako s týmito peniazmi, ktoré došli 

naviac oproti rozpočtu, bude naložené a čo môžu urobiť v prospech mestských častí? 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Situácia na meste je taká, že v rozpočte má 

schválené podielové dane vo výške 93,6 mil. eur. Ku polroku je v monitorovacej správe 

uvedené plnenie na 51 %. A ak to má posúdiť z časového hľadiska, je plnenie o čosi 

lepšie. Do konca roka predpokladajú, že ak to bude takto pokračovať, bude to viac, ako 

bolo rozpočtované. Musí však povedať aj druhú stranu, že to lepšie plnenie príjmov na 

podielových daniach bude kompenzovať s najväčšou pravdepodobnosťou stratu, ktorú 

mesto eviduje na poplatku za uloženie odpadu. Tento poplatok bol rozpočtovaný vo 

výške 6 mil. eur. Jeho plnenie ku polroku je zatiaľ niečo nad 30 % - 2 mil. eur. 

Predpokladá sa, že ak do konca roka budú 4 mil., tak dôjde ku výpadku v čiastke 2 mil. 

eur, čo presne zrejme nahradí podielová daň, ktorú predpokladajú vo výške 2 mil. eur. 

A tým chcela naznačiť, že nie je čo rozdeľovať.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Informoval starostov, že budúci týždeň sa stretne 

s riaditeľom Správy mestskej zelene, aby v tomto roku bola ešte zrealizovaná jedna 

kosba navyše, pretože je predpoklad, že počasie bude také, že tráva rásť bude.  

 Tak, ako hovorila p. Kažimírová, čísla sa vyvíjajú, ale je predpoklad toho, čo sa týka 

spomínaného odpadu, že to sa aj naplní. Na jednej strane sa zdá, že financie prišli, ale 

na druhej strane hrozí, že odídu aj viac.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní p. Cichanského, vedúceho referátu dopravy 

MMK a zároveň starostov zaujíma, čo je to uloženie skládok za odpad? Odpovedal, že 

U.S.Steel má rozpočtované v rozpočte každý rok za uloženie odpadu a vzhľadom 

k tomu, že produkcia je nižšia – odpadu je podstatne menej, ukladá menej odpadu 

a platí menej.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: V U.S.Steel to je ako na hojdačke. V jeden rok 

majú produkciu lepšiu, raz horšiu, resp. aj legislatíva sa mení, čo im hovorili aj 

kolegovia zo životného prostredia, ale hovoria to už niekoľko rokov. V minulom roku 

bolo plnenie dobré, bolo to cez 6 mil. eur a preto pre tento rok rozpočtovali takú istú 

čiastku, ale normy, ktoré majú v rámci ekológie, tak tie poplatky znížili a vyzerá to tak, 
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že ak ku polroku bolo plnenie vo výške 2 mil. eur, že ku koncu roka to na 6 mil. 

nenaženú.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Spol. U.S.Steel prišla na jednu vec, ktorú využívajú 

všetky okolité obce okolo tejto spoločnosti a ona im ponúka certifikovaný odpad za 

smiešnu cenu – jednu tonu odpadu aj s dovozom vyúčtujú za 12 centov. Obce to 

využívajú, pretože to na skládku neide, lebo sa to využíva na základné podložie 

komunikácií – ciest, ktoré sa v širokom okolí stavajú.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. starostu z MČ Košická Nová Ves, aby zopakoval svoju 

požiadavku týkajúcu sa zimnej údržby v súvislosti s prijatou legislatívnou zmenou.  

 

 

Zimná údržba v sezóne 2018/2019 (starostlivosť o chodníky) 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V máji bola prijatá zmena legislatívy 

zákona o cestnej premávke, kde samosprávam pripadli okrem zimnej údržby ciest do 

vienka aj chodníky. Preto ho zaujíma, ako to budú riešiť v meste, keďže Štatút mesta 

Košice ukladá napr. Sídl. KVP riešiť zimnú údržbu a malým mestským častiam. 

A pokiaľ má vedomosti, tak mesto si už rozpočet navýšilo pre firmu Kosit za tieto 

služby, preto by rád vedel, ako sa to chce riešiť pri malých mestských častiach a Sídl. 

KVP? Mal ešte jednu otázku, p. Hlinka spomínal, že nárast podielových daní je cca 10 

%, ale jemu to tak nevychádza, lebo v Košiciach je výber z podielových daní 82 mil. 

a z toho 10 % by malo predstavovať 8. Samozrejme, nie je to celoplošne na celé 

Slovensko, niekde sú mzdy vyššie, niekde nižšie, ale podľa jeho názoru by to 

medziročne malo byť viac ako 2 mil. eur. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pani Kažimírová uviedla asi fixné čísla, pretože ak sme v rozpočte 

mali 93,6 mil. eur a výber v I. polroku je 51 % - čiže o jedno percento viac, tak je 

otázne, aký bude koniec roka – 106 %? 103? A súhlasí s názorom, že výber 

pravdepodobne bude vyšší.  

 Požiadal p. Cichanského informovať ku zimnej údržbe. 

 

p. Cichanský, vedúci referátu dopravy: Predpokladá, že p. starosta sa pýtal skôr nato, odkiaľ 

bude mať na to finančné zdroje. Zo strany magistrátu a referátu dopravy sa na to 

pripravujú, budú sa musieť pripraviť, že 2/3 plôch im pribudnú také, ktoré doteraz 

nezabezpečovali. So spol. Kosit sa dohodli na nákupe nových malých mechanizmov, 

ktoré budú potrebné pre zabezpečenie týchto úloh, taktiež sa zvyšujú počty ručných 

zamestnancov a do rozpočtu samozrejme plánujú ďalšie potrebné finančné prostriedky. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Uviedol, že zo strany ZMOS vznikla nejaká iniciatíva, 

možno nám o tom viac povie p. starosta Hlinka, ale je to snaha o prehodnotenie.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Skonštatoval, že stále zatiaľ nepočul 

odpoveď, čo s malými MČ a Sídl. KVP? Bude pre nich nejaké navýšenie peňazí na 

zimnú údržbu?  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Odpoveď už vyplýva zo samotného návrhu 

programu zasadnutia MZ, v ktorom nie je návrh na ďalšiu zmenu rozpočtu. A je to už 

posledné zasadnutie MZ vo volebnom období.  
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p. Cichanský, vedúci referátu dopravy: Je potrebné povedať aj to, že zmena sa bude týkať 

prakticky jedného mesiaca, pretože novembrové faktúry, resp. práce, budú vykazované 

v decembri a splatnosť faktúr bude v januári. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Už to majú spočítané a je zrejmé, že viac ako  

4 km chodníkov sa inou technikou, ako malou, nebudú dať robiť a 500 schodišťových 

stupňov pribudnú do zimnej údržby mestskej časti k tomu, čo mali. Mestská časť už má 

skoncipovaný list na magistrát kvôli stretnutiu. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Vzhľadom k tomu, že obyvateľ dnes vie, že všetko má 

zabezpečovať mesto, občania prídu do úradu mestskej časti a je ťažko im vysvetľovať, 

že ide to cez mesto, či chcú alebo nie, budú sa musieť veľké mestské časti 

spolupodieľať na tom tak, ako to veľké mestské časti robia aj počas iných zím. Aj keď 

je tých chodníkov a ciest viac, tak najmä pri krízových situáciách nevedia čakať na to, 

až to jedna spoločnosť zabezpečí, ale veľakrát na to prispievajú aj z vlastných zdrojov, 

aj keď priamo to nie je ich povinnosť, ale samozrejme ten komfort občanom zabezpečiť 

musia.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Aj on pociťuje nervozitu, pretože to bude veľké bremeno, 

ktoré padne na obce ako také a to, že to problém bude, to je fakt. Určite, ale by nebolo 

rozumné teraz otvárať rozpočet, nakoľko to bude predstavovať také prechodné obdobie. 

Budú sa musieť s tým nejako vysporiadať. 

 

p. Jakubov, predseda RS: To aj p. Hlinka spomínal, že toto je problém celého Slovenska – 

všetkých obcí a miest a ZMOS chystá nejaké stanovisko a pravdepodobne vyvolá 

rokovanie na najvyššej úrovni – s vládou SR. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Nedá mu, aby to nepovedal nahlas, ale 

tváriť sa, že: „My za to nemôžeme, lebo to bolo schválené v parlamente...“, ale veď 

poslanci Národnej rady SR schvaľujú tieto zákony a niektorí sú nominanti politických 

strán, takže sú tam aj poslanci SMER-u, tak prečo v pripomienkovom konaní sa 

neozvali?  

 

p. Jakubov, predseda RS: Táto pripomienka nepatrí na Radu starostov. Tu sa rieši komunálna 

politika. V rámci ZMOS sa ako nominanti stavajú voči mnohým veciam. To je úroveň 

ministerstiev a vlády. Mnohé zákony, ktoré z ministerstiev vychádzajú nie sú len 

politicky kryté. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Skonštatoval, že z prítomných starostov sú mnohí 

zástupcami ZMOS-u a ten sa k tomu tak aj stavia, že to problém je a chce s vládou 

rokovať. A aj z úrovne vlády je ochota sa v tejto veci stretnúť a tento problém riešiť. 

Samozrejme, na druhej strane chápe obavy starostov malých MČ. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Uviedol, že pokiaľ chodníky nebudú od snehu 

odhrnuté, hrozí riziko súdnych sporov, lebo najľahšou korisťou je samospráva, ktorá sa 

najľahšie žaluje. Nevie ako to bude, keď malé mestské časti majú povinnosť čistiť 

chodníky samozrejme bez peňazí. Veľké časti to doriešené majú, lebo za nich to bude 

robiť mesto, resp. sa môžu naňho vyhovoriť.  

 



10 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Uviedol, že pár rokov už praktizuje to, že aj keď od 

rímskeho práva platí, že každý vlastník je povinný čistiť si verejné priestranstva v zime 

aj v lete, informuje občanov prostredníctvom novín, že chodníky do 1,2 metra nečistiť, 

lebo tam ide sneh z čistenia komunikácie a pri tých chodníkoch, ktoré sú nad 1,5 metra, 

tie zabezpečujú aj tak. VZN je stále platné, že chodník má čistiť vlastník priľahlej 

nehnuteľnosti. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Dodal, že členmi Združenia miest a obcí SR sú aj 

niektoré mestské časti mesta Košice a aj mesto Košice. Treba si uvedomiť, že ZMOS 

nie je ten, kto zákony schvaľuje, ale zákony sa schvaľujú v poslaneckej snemovni. 

ZMOS, pokiaľ je mu to známe, túto tému už rozporoval v rámci pripomienkového 

konania a uvedomuje si, že pre niektoré mestá a obce to bude veľkým problémom, takže 

je tu snaha to cez premiéra alebo cez ministra dopravy vybaviť – zmierniť ho, aby mestá 

a obce boli pripravené – spôsobilé túto novú vážnu úlohu zvládnuť. Ale týchto rokovaní 

sa on osobne nezúčastňuje. Informoval, že najbližšie by sa mala prejednávať aj téma 

súvisiaca so znižovaním administratívnej záťaže prijatím nového zákona o sociálnych 

službách a tejto debaty sa plánuje zúčastniť. Ku téme zimnej údržby ešte poznamenal, 

že niektorí tvrdia, že ak mestá a obce priemerne dostávajú o 10 % vyšší prídel dane, tak 

majú mať finančné zdroje, aby si spomínanú novú kompetenciu pokryli v rámci celého 

Slovenska – to sa hovorí na ministerskej úrovni. 

 

p. Cichanský, vedúci referátu dopravy: Dá sa predpokladať, že problémy budú pri údržbe 

chodníkov a termínu, kedy budú nedostatky z nich odstránené. V každom prípade platí 

stále Operačný plán zimnej údržby, v ktorom sú určité priority.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa prítomných, či k tejto problematike majú ešte 

pripomienky? 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: K samotnej zimnej údržbe komunikácií, 

resp. chodníkov uviedol, že v jeho mestskej časti z 1/4 chodníka budú musieť sneh 

vyvážať preč, lebo ho nie je kde odhrnúť. A skonštatoval, že náklady na zimnú údržbu 

vzrastú možno o 100 %.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či v rámci bodov, ktoré sa ešte môžu týkať vedenia 

mesta, sú zo strany starostov otázky, lebo ostatné by prerokovali za prítomnosti už len 

p. Kažimírovej a p. Cichanského. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Už v roku 2015 navrhoval, aby spoločné veci, 

ktoré rieši každá jedna mestská časť, že istým spôsob by sa práca mohla organizovať. 

Napr. verejné obstarávanie musí riešiť každá jedna mestská časť a aj mesto, aby došlo 

ku spoločnej organizácii spoločných vecí, ktoré musia riešiť všetci.  

 Druhá vec: RPOD. Možno to ostatní kolegovia vedeli, ale on sa to až v apríli tohto roku 

dozvedel, že pri aplikácii e-Government-u (toho zákona) je mestská časť povinná 

elektronicky komunikovať iba v prípade, že sa jedná o rozhodnutie. Dovtedy robili 

hlúposť, lebo to všetko skenovali, pečiatkovali a také posielali späť, čo predstavovalo 

nulitný právny dokument. Zišlo by sa také spolupôsobenie pre vyriešenie jednej a tej 

istej veci, ktoré zo zákona musia MČ a mesto plniť a RPOD by v tomto mohol 

napomôcť, pretože to prostredie je úplne iné, než je prostredie na portáli Slovensko.sk. 

A tam je potrebné doriešiť to, akým spôsobom z RPOD-u dostanú všetky záležitosti 

elektronicky do informačného systému mestskej časti. Máme tu aj Cassoviainfo, tak 
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nech sa skúsi niečo aj v tom, aby aj reálne začali cítiť dopad spoločných prostriedkov 

alebo ich zvýšiť, ak je potrebné, lebo bude to lepšie, ak spoločne dajú viac peňazí na 

riešenie spoločných problémov, než ich má každý riešiť na svojom „piesočku“.  

 Tretia vec: poplatky za vytyčovanie inžinierskych sietí. Opýtal sa, či sa to nedá riešiť 

tak, aby mesto vedelo mestským častiam v tom lepšie vypomôcť či z časového, ale aj 

z finančného hľadiska. Nemá mesto lepšie databázu inžinierskych sietí? Ako by sa do 

budúcna dalo toto lepšie riešiť? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Mesto Košice v súčasnosti nemá dobrú databázu inžinierskych sietí. 

Malo ju kedysi, keď Útvar hlavného architekta zabezpečoval tzv. technické mapy – 

postupne sa mapovali a zakresľovali ich stav, ktorý sa zlepšoval. Po roku 1990 túto 

činnosť už ÚHA nevykonáva, čo je škoda, pretože to by pomohlo všetkým mestským 

častiam a mesto mohlo na tom, čo sa týka súkromných subjektov, profitovať. Ale pokiaľ 

má informáciu, mesto – ako samosprávny orgán, má nárok, nevie či u všetkých, ale 

v niektorých spoločnostiach získať stanoviská k inžinierskym sieťam bezodplatne. 

A možno by bolo dobré do budúcna v tejto veci komunikovať, aby aj mestské časti, či 

už pod hlavičkou mesta, získali toto právo. A ak by mesto vedelo v tomto mestským 

častiam pomôcť, aj to predstavuje určité šetrenie finančných zdrojov, ktoré by vedeli 

využiť na rozvoj, lebo v súčasnosti tieto peniaze platia viac-menej súkromným 

inštitúciám.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Reagoval na p. Halenára a uviedol, že určite to je veľmi 

dobrá myšlienka a dodal, že momentálne sa pracuje na novej webovej stránke mesta 

Košice a v rámci tejto fázy by sa mohlo zapracovať aj nejaké to portfólio – portál, kde 

by si navzájom vedeli dávať informácie a následne ich ďalej každému rozposlať.  

 Čo sa týka technických záležitostí pri vytyčovaní inžinierskych sietí, či mesto má takúto 

databázu a či by ju vedel poskytnúť do budúcna, nevie teraz povedať.  

 

p. Cichanský, vedúci referátu dopravy: Mesto celkovú databázu rôznych správcov nemá, má 

iba databázu svojich zariadení. Mesto je oslobodené od poplatkov iba za zakresľovanie 

sietí, aj to len u existujúcich komunikácií, tzn., že ak ide o novostavby, tam musí všetko 

platiť. A čo sa týka vytyčovania mesto nikdy nebude mať možnosť to robiť, pretože to 

musia robiť správcovia, ktorí si za túto službu nechávajú platiť.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V mestskej časti sa nachádza objekt 

Arcidiecéznej charity, o ktorej sa rozprávali 27. apríla, povedali si nejaké termíny, ktoré 

uplynuli 27. júla. Opýtal sa, či by sa vedeli v tejto veci opäť stretnúť. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Áno, bude veľmi rada, ak sa v tejto veci stretnú. 

Spomenula objekt Arcidiecéznej charity na Bosákovej ulici, uviedla, že sa uskutočnilo 

veľké stretnutie na úrovni Arcibiskupského úradu, ktoré sa zúčastnil aj p. námestník. 

Myslí si, že rovnako čaká problém aj zariadenia na Poľnej ulici. Z jej pohľadu 

Arcidiecézna charita má absolútne insuficientný manažment, pretože všetky problémy, 

ktoré vyplynuli na Bosákovej sú z neschopnosti p. Korpesia. Môžu sa stretnúť opäť aj 

so zástupcami charity kvôli zariadeniu na Poľnej ulici, pretože zo strany charity nedošlo 

k žiadnej náprave a zrejme ani k redukcii. Mesto Košice nejaké riešenie pripravené má, 

má pripravené riešenie aj pre charitu. Informovala, že došlo k zmene zákona, k zmene 

noriem, ktoré aj mesto rieši rozšírením vlastných priestorov a bude sa to týkať aj 

zariadenia na Poľnej.  
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p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či myslí rozšírenie kapacít na 

Poľnej? Lebo potom by fakt stálo za úvahu urobiť asi lepšie sociálny program mesta, 

vzhľadom aj na to, že prostriedky sa dajú čerpať aj z kraja a štátu. Stotožňuje sa 

s názorom v osobe p. Korpesia, ktorého manažment je neschopný. Bude fajn, ak sa 

stretnú, pretože na Poľnej už nie je ďaleko od pouličnej demonštrácie a bitky.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Na mysli mala práve redukciu, pretože sú nové formy 

a priestory na Poľnej ulici týmto normám nevyhovujú. Mesto svoju predstavu a sociálny 

program má, ale aj Arcidiecézna charita musí zaujať stanovisko. Určite bude potrebné, 

aby sa spomínaného stretnutia zúčastnila aj p. Dudová, vedúca sociálneho referátu 

a samozrejme kompetentní ľudia z charity, nie sociálny pracovníci. Termín si môžu 

naplánovať, najlepšie po zasadnutí mestského zastupiteľstva.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Doplnil, že bude potrebné tento problém riešiť systémovo, 

lebo v rámci rokovaní, ktoré mesto malo s charitou, sa zadefinovali aj nejaké dlhodobé 

veci, ktoré je potrebné riešiť aj za aktívnej spolupráce mesta. Mesto má na tom záujem, 

aby sa to riešilo komplexne a systémovo a je si vedomé, že to nebude záležitosť jedného 

dňa alebo týždňa. A určite je vhodné, ako už bolo p. námestníčkou naznačené, aby ste 

sa stretli vo veci na Poľnej ulici a minimálne sa navzájom vypočuli.  

 Prítomných starostov informoval o formálnej záležitosti, ktorá sa bude týkať 

najbližšieho zasadnutia mestského zastupiteľstva a síce, že v deň konania mestského 

zastupiteľstva, t.j. 17. septembra sa uskutoční aj stretnutie Českej a Slovenskej vlády 

v Košiciach a zasadať bude v Historickej radnici. Ako poverený zastupujúci primátor 

mesta sa tejto významnej udalosti musí s p. námestníčkou zúčastniť. Mestské 

zastupiteľstvo sa presúvať na iný termín nebude, ale v pozvánke na zasadnutie MZ už 

bude uvedené, že v čase od 10.30 do 13.00 hod. bude vyhlásená prestávka, v rámci 

ktorej už bude aj obed. 

 Nakoľko mal ďalšie neodkladné pracovné povinnosti, musel rokovanie Rady starostov 

s p. námestníčkou opustiť a vyslovil všetkým starostom a starostkám poďakovanie za 

spoluprácu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Tiež sa poďakoval predstaviteľom mesta za ich aktívnu účasť počas 

celého volebného obdobia, ktorú mali počas rokovaní Rady starostov. Zo strany Rady 

starostov sa na nich kládlo veľa otázok, mnoho pripomienok, z ktorých nie všetkým sa 

podarilo vyhovieť, ale asi to samozrejme nebolo ani možné. V najbližšom období, by 

Rade starostov mal predsedať zvolený starosta malej mestskej časti. 

 Pokračovalo sa v rokovaní bodu Rôzne s otázkami týkajúce sa správcovstva lávky cez 

rieku Hornád a technického stavu mosta. 

 

 

Technický stav mosta 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Upozornil, že na moste štátnej cesty II/5 je 

dilatačný problém opätovne. Mesto to vyriešilo, ale dilatačná škára sa zväčšuje a autá 

idú do protismeru a plus most by bolo potrebné očistiť od náletovej buriny a nánosov. 

Opýtal sa, kedy bola zrealizovaná nejaká kontrola, resp. či sa s týmto problémom niečo 

riešiť. Ďalej, na protipovodňovej komisii riešili oceľovú lávku pre peších cez Hornád. 

V tejto veci má vedomosť o tom, že bol z úrovne mesta zaslaný list na vodohospodársky 

podnik, aby sa ten prihlásil k vlastníctvu lávky. Dodal, že názor mesta bola taký, že 
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vlastníkom lávky, o ktorú sa nikto nestará, nikto ju nemá v majetku, je 

vodohospodársky podnik.  

 

p. Cichanský, vedúci referátu dopravy: Čo sa týka lávky, tak stav je taký, ako bolo už 

povedané. Zo strany magistrátu došlo k prevereniu kompletných archívnych záznamov, 

ktorú od mostov a lávok má, ale nenašla sa žiadna zmienka o nej. Čiže nie je to mestský 

majetok. A čo sa týka technického stavu mosta uviedol, že na jar tohto roka prebehla 

obhliadka a magistrát dal urobiť návrh možného technického riešenia. Dočasne bola 

škára na moste zaasfaltovaná s tým, že do konca roka by chceli tento stav dať 

doporiadku. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa p. Kažimíra, či sú postačujúce takéto informácie. 

 Požiadal p. Mikluša, aby zopakoval svoje otázky týkajúce sa záhradiek. 

 

 

Záhradky 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Okrem toho, že stúpa kriminalita, sa začína 

rozmáhať jedna vec, že v záhradách začínajú prebývať neprispôsobiví občania. Táto 

kriminalita začína vplývať aj na život obyvateľov mestskej časti. Druhá vec, ktorá sa 

týka záhrad, súvisí so stavebným úradom. Vydávajú sa stavebné povolenia na chaty 

s celoročným bývaním, ktoré sú v podstate veľkými rodinnými domami a nachádzajú sa 

v lokalitách, kde sú cesty chodníkmi, pretože okrem toho že sú pravouhlé, sú široké cca 

3 – 4 metre, kde fekálne auto nikdy nevojde. Zvyšuje sa počet hlásení o vypúšťaní 

splaškov na vedľajšie pozemky. A keďže mestská časť sa už nevyjadruje ku stavebným 

povoleniam v záhradkárskej lokalite, tak to nevie ani ovplyvňovať. Musia riešiť 

susedské spory a niektoré sa ťahajú už niekoľko rokov, pretože niet kompetentného, 

ktorý za tento stav môže. Vyhovárajú sa jeden na druhého a dokonca ani okresný úrad 

nechce v tom vážnejšie konať. Títo občania už majú aj trvalý pobyt v mestskej časti, 

pretože ak na úrad prinesú kolaudačné rozhodnutie, tak povinnosťou MČ je priradiť 

súpisné číslo. A podľa jeho názoru je potrebné raz urobiť „stopku“, aby sa prípady, 

ktoré sú poriešili a nevznikali ďalšie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či pod pojmom „stopka“ mal na mysli „stopku vo 

vydávaní súpisných čísel“? Alebo stanoviská? 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Stopka vo vydávaní súpisných čísel nemôže 

byť, pretože to je zákon, ale... (pozn.: mimo záznam)  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zopakoval, či hovoria „o stopke“, ako o obmedzení – zastavení 

vydávania súhlasov na celoročné bývanie? 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Určite áno, lebo chatky sú celoročne 

obývané a fakt tá žumpa, ktorá tam je, má určitú kapacitu. Vlastníci si stavajú 

v úvodzovkách čističky a potom to z čističky vypúšťajú buď na cestu alebo susedom.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Ak si spomínajú, k tomu došlo vtedy, keď na návrh 

vtedajšieho poslanca MZ p. Mutafova sa schválilo v mestskom zastupiteľstve 

obmedzenie na chatové oblasti a pod. veci. A od toho času to je problém jednak 

z hľadiska veľkosti chát v chatových oblastiach.  
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p. Jakubov, predseda RS: Rozumie, ale riešenie v tejto veci aké bude, pravdepodobne by 

mesto malo k tomu na mestskom zastupiteľstve niečo prijať, možno VZN alebo niečo 

iné. Túto oblasť otvoria.  

 Opýtal sa, či zo strany starostov sú ešte nejaké otázky v bode rôzne? 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Dodal, že pri rozprave o zimnej údržbe v roku 

2019 mu chýbalo rozhodné slovo zo strany vedenia mesta, že pri tvorbe rozpočtu budú 

toto zohľadňovať. Nepadlo tu nič také. A pri prepočítavaní nákladov predpokladá, že 

manuálna práca vzrastie o 3 a možno až o 4-krát, a to pri dnešnom počasí sa nemôžu 

baviť len o snehu, pretože večer môže pršať a ráno mrznúť a ak nebudú mať personál, 

ktorý zabezpečí posyp 400 brán z jednej a druhej strany bloku, tak to vidí na dosť vážny 

problém, aj keď MČ je poistená na pol mil.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Upozornila na rozrastajúci sa problém 

premnoženia potkanov. Dodala, že obyvatelia v časti Myslavy, ktorá susedí s Luníkom 

IX hovoria, že to je s ním spojené. Nevie, či aj iné mestské časti majú s týmto 

skúsenosť, ale opýtala sa, či existuje nejaká možnosť riešenia tohto problému?  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že určite áno, pretože sa pravidelne robia deratizácie. 

Požiadal p. starostu z Luníka IX, aby sa tiež vyjadril, ale pokiaľ má správnu vedomosť, 

tak na Luníku IX s potkanmi nateraz nemajú problém. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Upozornil, že potkan má nočný rádius 3 až 5 

kilometrov. 

 

p. Saňa, starosta MČ Košice – Luník IX: V minulosti bolo potkanov dosť, ale dnes môže 

povedať, že po opatreniach, ktoré nariadil vykonať, nemajú s potkanmi problém, 

pretože v začiatkoch si stanovili deratizáciu až 3-krát do roka. Nestačilo ju vykonávať 

len raz a či kolegovia veria alebo nie, dva roky mali pokoj. V súčasnosti je povinnosť 

vykonávať deratizáciu 2-krát do roka. V blízkej dobe chce opäť kontaktovať tú istú 

firmu, ktorá im deratizáciu vykonávala, aby prišla. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dodal, že aj v jeho mestskej časti bol tento rok vyšší výskyt 

potkanov a museli deratizáciu zabezpečiť.  

 Ku predošlým otázkam zo strany starostov požiadal o reakciu p. Kažimírovú.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Čo sa týka prípravy rozpočtu na budúci rok 

a zohľadnenia finančných nákladov na zimnú údržbu a na údržbu chodníkov uviedla, že 

sú vo fáze, kedy sa sumarizujú podklady u nich od odborných útvarov. Vedia od 

kolegov z dopravy, že náklady na zimnú údržbu budú vyššie zhruba o 2 mil. eur. Zákon 

rešpektovať musia, preto v rozpočte na budúci rok budú musieť na údržbu chodníkov 

zahrnúť viac finančných prostriedkov, ale o akú sumu pôjde, teraz povedať nevie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Bude to záležať na poslaneckom zbore, ktorý bude rozpočet 

schvaľovať, ale tiež aj na Rade starostov, ako budú inštruovať poslancov. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nakoľko sa rozpočet na budúci rok nachádza vo 

fáze príprav, bol by rád, keby budúci rozpočet zohľadňoval čo sa týka dopravy aj 

rekonštrukcie komunikácií, na ktoré je vydané právoplatné stavebné povolenie a kde to 
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právoplatné stavebné povolenie už bolo predlžované. Konkrétne má na mysli 

komunikácie v MČ Kavečany. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Bol by rád, keby mohli pristúpiť ku formulovaní uznesení.  

Ako prvé predniesol návrh uznesenia k bodu č. 1: „Rada starostov v Košiciach odporúča 

Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť materiály prerokované na 

22. zasadnutí Mestskej rady v Košiciach.“ 

 

Hlasovanie č. 2 -   za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol návrh na druhé uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada námestníka 

primátora mesta Košice v súčinnosti s Radou starostou pripraviť list na špeciálny 

stavebný úrad Letecký úrad SR a Ministerstvo dopravy a výstavby SR vzhľadom na 

prelety vrtuľníkov nad časťou mesta Košice počas nočných hodín s cieľom zamedziť 

týmto preletom.“  

 

Hlasovanie č. 3 -   za: 18, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol návrh na tretie uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada námestníka 

primátora mesta Košice zvolať opakované stretnutie s cieľom pokračovať v riešení 

problémov objektov v správe Arcidiecéznej charity Košice, kvôli zabezpečeniu činnosti 

tejto inštitúcie v súlade s platnou legislatívou.“  

 

Hlasovanie č. 4 -   za: 18, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol návrh na štvrté uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada námestníka 

primátora mesta Košice pri tvorbe rozpočtu mesta Košice na rok 2019 zapracovať 

zvýšenie príspevkov pre mestské časti vzhľadom na zvýšené nároky na výkon zimnej 

údržby.“ 

 

Hlasovanie č. 5 -   za: 18, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Opýtal sa, čo zo strany starostov sú ešte návrhy na uznesenia? 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Bol by rád, keby prijali uzneseniu aj k tomu, čo 

hovoril v súvislosti s rekonštrukciou ulíc v Kavečanoch. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada 

námestníka primátora mesta Košice pri tvorbe rozpočtu mesta Košice na rok 2019 

zapracovať požiadavky mestských častí na realizáciu rekonštrukcií vozidlových 

komunikácií, na ktorých je vydané právoplatné stavebné povolenie.“ 

 

Hlasovanie č. 6 -   za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Opýtal sa prítomných starostov, či do bodu Rôzne majú ešte pripomienky. 
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p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: V súvislosti, že sa dnes so starostkami 

a starostami stretáva na Rade starostov v Košiciach v rámci súčasného volebného 

obdobia 2014 – 2018 poslednýkrát, poďakoval sa všetkým za spoluprácu, za priateľstvo 

a zaželal im všetko dobré do budúcnosti. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Nakoľko sa p. Betuš v nadchádzajúcom období rozhodol 

nekandidovať už na verejnú funkciu výkonu, v mene všetkých členov Rady starostov sa 

mu poďakoval za prácu, ktorú v samospráve vykonal niekoľko volebných období a do 

ďalšieho života mu zaželal veľa šťastia, zdravia a pokoja.  

 Pán starosta z MČ Poľov, ktorý oslávil životné jubileum, by sa s nami všetkými rád 

stretol na tzv. poloslávnostnom rokovaní. Kde a kedy to bude, to nám včas oznámi. 

 Všetkým, ktorý sa v najbližších komunálnych voľbách uchádzajú, či už o pozície 

starostov, poslancov alebo primátora, zaželal veľa šťastia a úspech. A ako predseda 

Rady starostov sa poďakoval za podporu, ktorú vo volebnom období od nich dostal ku 

riešeniu problémov. Ostal jeden vážny problém, ktorý sa napriek snahe nepodarilo 

doriešiť, a to je otázka kompetencií a financovania mestských častí.   

Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 26. rokovanie Rady starostov v Košiciach 

a poďakoval sa všetkým za spoluprácu a aktivitu počas celého volebného obdobia 2014 – 

2018.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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